
СТЕНОГРАМА 

засідання Комітету з питань молоді і спорту 

26 вересня 2024 року 

Веде засідання голова Комітету КОЖЕМ'ЯКІН А.А. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Колеги, доброго дня. Вітаю вас! 

 

_______________. Доброго дня, Андрій Анатолійович і шановні колеги. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Слава Україні! 

Розпочинаємо сьогодні засідання Комітету Верховної Ради з питань 

молоді і спорту. У нас є декілька питань, небагато, але головне питання – це 

проект Закону про Державний бюджет України на 2025. Я думаю, що ми 

сьогодні ці чотири питання і "Різне" оперативно пройдемо, за годинку ми 

закінчимо. 

Колеги, проводимо реєстрацію народних депутатів для того, щоб 

розпочати комітет згідно з Регламентом. Будь ласка, хто в нас на зв'язку? 

Георгій Георгійович, бачу. 

 

БЕЛЕНЮК Ж.В. Беленюк на зв'язку. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так, бачу. Один, два. 

 

САЛАДУХА О.В. Слава Україні! Вітаю всіх. 

 

МОКАН В.І. Мокан на зв'язку. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Вітаю, три. Чотири. Пані Ірина – п'ять, бачу. Хто ще? 

Так, у нас Жан Беленюк ще і Григорій Михайлович. 
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БЕЛЕНЮК Ж.В. Жан Беленюк тут, вітаю. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. На місці. Вітаю, Жане. 

Колеги, в нас є 6 народних депутатів. У нас кворум присутній. Якщо 

підключиться Григорій Михайлович, будемо працювати спільно. 

Колеги, хто за те, щоби розпочати роботу комітету, я прошу 

голосувати. Хто – за? 

 

САЛАДУХА О.В. За, Саладуха.  

 

БЕЛЕНЮК Ж.В. Беленюк – за. 

 

МОКАН В.І. Мокан – за. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так, хто проти? Проти? Утримався? Рішення 

прийнято. 

І так, я оголошую Комітет Верховної Ради України з питань молоді і 

спорту відкритим.  

Колеги, у нас чотири питання, будь ласка, порядок денний, 

ознайомтесь, нашого засідання. В "Різному" теж є там, якщо є пропозиції, 

будь ласка, надавайте. Поки ви знайомитесь з порядком денним, я насправді 

представлю наших гостей, запрошених і експертів, які будуть нам 

допомагати вести комітет. 

І так у нас міністр молоді та спорту України присутній Матвій 

Вікторович Бідний. Вітаю вас, Матвій Вікторович. 

 

БІДНИЙ М.В. Доброго дня. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Вітаю. І ще раз від себе особисто і від членів 

Комітету Верховної Ради з питань молоді і спорту я поздоровляю вас з 
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обранням міністром і бажаю вам, і нам разом, спільної плідної праці на благо 

спорту українського і на благо перемоги. 

 

БІДНИЙ М.В.  Дякую. Дякую, Андрій Анатолійович.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. У нас заступник міністра фінансів України присутній 

Роман Володимирович Єрмоличев. Так?  

 

ЄРМОЛИЧЕВ Р.В. Так. Доброго дня.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Доброго дня. Вітаю вас.  

Також разом з Матвієм Вікторовичем у нас присутній Юрій 

Леонідович Музика, перший заступник міністра молоді і спорту.  

 

МУЗИКА Ю.Л. Вітаю.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Вітаю, пане Юрію. 

Далі у нас присутні також Міністерство розвитку громад і територій 

Світлана Михайлівна Старцева, це начальник управління.  

Далі Міністерство економіки у нас представляє Олег Анатолійович 

Гнатюк, директор департаменту.  

У нас Міністерство молоді і спорту, ще у нас Нельсон Юрійович 

Гайріян.  

У нас також присутній має бути на зв'язку президент Національного 

олімпійського комітету України Вадим Маркович. Вадима Марковича поки 

немає, але є Ілля Миколайович Шевляк, я бачу, президент Спортивного 

комітету. Вітаю вас.  

 

ШЕВЛЯК І.М. Вітаю щиро.  
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Також у нас присутні голови громадських організацій 

товариств "Україна", "Колос", це у нас Омельчук Наталія  Вікторівна, 

Мендусь Олександр Петрович. Вітаю.  

 

МЕНДУСЬ О.П. Доброго дня.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. У нас також присутній директор департаменту 

олімпійського комітету Бондарчук Іван. І начальник Інваспорт Оксана 

Анатоліївна Скугарева.   

 

СКУГАРЕВА О.А. Доброго дня.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Якщо когось не назвав, то походу ви долучайтесь до 

обговорення.  

Колеги народні депутати члени комітету, хто за те, щоб порядок 

денний проекту затвердити, прошу голосувати.  

Хто – за?  

 

БЕЛЕНЮК Ж.В. Беленюк – за.  

 

МОКАН В.І. Мокан – за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кожем'якін – за.  

 

САЛАДУХА О.В. За – Саладуха.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. За, бачу.  

Значить, Георгій Георгійович. 

 

МАЗУРАШУ Г.Г. За. Не побачили? За.  
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Бачу, бачу, тепер бачу. А то гуляє екран, тому... Пані 

Ірина, бачу.  

Колеги, рішення прийнято. Проект порядку денного затверджений. Ми  

починаємо, починаємо розгляд першого питання. Перше питання – це проект 

Закону про Державний бюджет України на 2025 рік (реєстраційний номер 

12000), кабмінівський. І в нас в зв'язку із тим, що присутній сам Матвій  

Вікторович, будь ласка,  Матвій  Вікторович,  вам слово як міністру молоді і 

спорту України. Будь ласка. 

 

БІДНИЙ М.В. Дякую,  Андрій Анатолійович. 

Шановні народні депутати, шановні учасники сьогоднішнього 

комітету! Я дякую  за надане слово. І сьогодні готувався  до засідання нашого 

профільного комітету. Але саме в цей час, на жаль, Прем'єр-міністр сьогодні 

призначив урядову нараду, засідання уряду, де я особисто змушений 

захищати  кілька наших ініціатив, де саме я там маю брати безпосередньо 

участь. Тому я, звісно, не міг перший наш комітет в якості вже чинного 

міністра не відвідати.  

І я хотів би передусім подякувати кожному з вас, з народних депутатів, 

кожному з присутніх, за підтримку. Я як міністр розумію відповідальність 

кожного з народних депутатів і парламенту загалом перед народом України, 

перед виборцями і беру на себе відповідальність зробити так, щоб в нашій 

спільній роботі завжди була злагода, порозуміння і конструктив.  

Дуже радий, що ми починаємо  з того, що я бачив,  що на порядку 

денному наступного засідання попередньо є кілька наших спільних дуже 

важливих ініціатив щодо вдосконалення діяльності спортивних федерацій,  

щодо адаптивного спорту, щодо спортивних клубів. І я зроблю все задля 

того, щоб наша  робота була такою самою ж плідною в подальшому. І завжди 

двері міністерства відкриті для кожного з вас, я завжди радий можливості і 
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попрацювати спільно, і обмінятися думками, і поспілкуватися в будь-якій 

атмосфері. 

З вашого  дозволу,  участь в комітеті по всіх питаннях порядку денного 

сьогодні візьме Юрій Леонідович – перший заступник міністра молоді і 

спорту. Він готовий відповісти і на всі запитання, і доповісти по всім 

питанням порядку денного. 

Ще раз хочу вам подякувати. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Матвій Вікторович, я дякую вам.  

Ну, по-перше, дійсно, це… Дякую колегам, особливо тим, хто 

безпосередньо це зробив, підтримав вас. А ми завжди знали, що так воно і 

буде, якщо буде ваша кандидатура висунута. На жаль, вибачте, є політичні 

правила, які не дозволили фракції опозиції, яка прийняла рішення взагалі не 

приймати участь в голосуванні, за кандидатури не приймати участь. Ну, я, як 

кажуть, людина дисципліни, тому фракційну дисципліну я не порушую. Але 

в будь-якому випадку з повагою до вас, ви знаєте, що в душі я був з вами і 

підтримував ваше призначення. Більше того, я жорстко поставив питання 

перед тими, хто звертався до комітету, щоб це питання провести. Якщо не 

будуть на наступному тижні, в будь-який період, найближчий, хоча б якісь 

питання наші, а ви бачили, що ми постанову провели щодо премій, теж так 

продавлювали, і тепер ці стоять. Це якраз завдяки тому, що ми використали 

ваше питання в цих своїх, і наших спільних, корисних цілях.  

Так що вітаю вас ще раз з призначенням і бажаю успіхів. Всього 

найкращого. Дякую. 

 

БІДНИЙ М.В. Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тобто ми надаємо слово Юрію Леонідовичу, так? 

Будь ласка, перший заступник міністра. Будь ласка. 
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МУЗИКА Ю.Л. Доброго дня, шановний Андрій Анатолійович, шановні 

народні депутати. До вашого розгляду пропонується проект Закону України 

про Державний бюджет на 2025 рік. 

Загалом в проекті Державного бюджету на 2025 рік Мінмолодьспорту 

заплановані видатки в обсязі 5 мільярдів 607,7 мільйона гривень. Серед них 

видатки спеціального фонду – 131,3 мільйона і міжбюджетні трансферти на 

45,9 мільйона на реалізацію проекту "Активні парки – локації здорової 

України".  

Завдяки нашій спільній роботі з урядом, в тому числі комітетом 

Верховної Ради, ми змогли забезпечити основні видатки на політики, за які 

відповідає Мінмолодьспорт. Серед них: здійснення заходів державної 

молодіжної політики та утвердження української національної та 

громадянської ідентичності – в обсязі 79,5 мільйона гривень, вони 

забезпечені згідно державних цільових програм; розвиток фізичної культури 

і спорту – в обсязі 5 мільярдів 528,2 мільйона гривень. Серед  них повністю 

забезпечення, підготовка та участь в юнацьких олімпійських іграх… 

юнацьких олімпійських фестивалях, а також у Всесвітніх іграх –  в обсязі 1 

мільярд 304,4 мільйона гривень. На розвиток спорту вищих досягнень з 

олімпійських та неолімпійських видів спорту буде спрямовано 3 мільярди 2,2 

мільйона гривень. Розвиток і популяризація фізичної культури і спорту, а 

також масового спорту передбачено в обсязі 308,6 мільйона гривень. 

Також нами забезпечено видатки на розвиток спорту осіб з 

інвалідністю в обсязі 727 мільйонів гривень. На розвиток спортивної науки та 

медицини спрямовано 53,7 мільйона гривень. А забезпечення розвитку 

цифровізації та перевід сфери фізичної культури і спорту в цифровий формат 

передбачено 14,4 мільйона гривень.  

Основними пріоритетними напрямками діяльності Мінмолодьспорту у 

2025 році будуть: розвиток спорту вищих досягнень, це підготовка та  участь 

у якомога більшій кількості міжнародних змагань; розвиток масового спорту, 

в тому числі реалізація соціального проєкту Президента України "Активні 
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парки – локації здорової України"; а також організація і проведення заходів, 

спрямованих на утвердження української національної та громадянської 

ідентичності та розвиток молодіжної політики.  

Загалом нам забезпечено певний рівень видатків, однак, розуміючи, що 

зараз країна в стані війни і не весь обсяг може бути забезпечений. У той же 

час у нас є незабезпечені потреби в обсязі понад 3,8... 3 мільярди гривень. 

Серед них ми би хотіли спрямувати додатково 849 мільйонів на проведення 

спортивних заходів та змагань для забезпечення належної підготовки 

спортсменів національних збірних команд з олімпійських та неолімпійських 

видів спорту; проведення навчально-тренувальних зборів і змагань з видів 

спорту для осіб з інвалідністю – в обсязі 220 мільйонів гривень; розвиток 

масового спорту вважаємо важливим напрямком, і на це би просили  322 

мільйони гривень. Також незабезпеченим є видатки на виплату в повному 

обсязі винагород для спортсменів-чемпіонів, призерів літніх Дефлімпійських 

ігор, які передбачені в 2025 році, на суму 1 мільярд 277 мільйонів.  

Також, на жаль, через відсутність видатків на спортивне обладнання та 

інвентар довгострокового використання ми не можемо забезпечити в 

повному обсязі потребу в цих видатках і вона складає 191 мільйон гривень.  

В той же час ми впевнені, що в разі нашої загальної роботи і вашої 

підтримки ми зможемо гідно виконати всі поставлені для нас завдання по 

розвитку фізичної культури і спорту в 2025 році, а також забезпечимо гідний 

рівень реалізації державної політики у сфері утвердження української 

національної та громадянської ідентичності, а також молодіжної політики. 

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Юрій Леонідович, дякую. 

 

 

МУЗИКА Ю.Л. Якщо у вас є якісь... 
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Трошки так  у вас щось плавало... (Не чути)  

Чути мене?  

 

МУЗИКА Ю.Л.  Да, Андрій Анатолійович, чую, так, так. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Юрій Леонідович, за доповідь.  

Будь ласка, члени комітету, хто бажає висловитись з присутніх? Якщо 

ні, то я надам слово по 2 хвилини запрошеним для того, щоб вони сказали 

свою думку професійну фахівцю по напрямках, як фахівці Міністерства 

фінансів, Мінекономіки. Будь ласка, члени комітету.    

Так, чуєте мене, ні? Я щось не розумію, там пропадає зв'язок?  

 

БЕЛЕНЮК Ж.В. Андрій Анатолійович, в принципі, я можу сказати. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Да, Жане, будь ласка. 

 

БЕЛЕНЮК Ж. В. Дякую. 

Я єдине, що я хотів сказати, що знаю, що тих коштів, які наразі 

виділено на розвиток нашого направлення, не зовсім вистачатиме. Думаю 

просто, ми як комітет, яким чином ми можемо посприяти до Міністерства 

фінансів, до бюджетного комітету, щоб вони все ж таки почули і були більш 

налаштовані на те, щоб допомогти все ж таки нашій сфері. Тому що ми всі 

знаємо, що пріоритет наразі – це оборона нашої держави і фінансування 

нашої армії, але тим не менш, ми повинні зробити, як на мене, все для того, 

щоб галузь вона залишалася і мала всі необхідні умови для спортсменів, щоб 

вони тренувалися і готувались до наступних змагань. Тобто це просто така, 

скажімо так, тема для обговорення: які ми можемо використати для цього 

наші інструменти, щоб все ж таки переконати виділити, скажімо так, більш 

підходящу суму на розвиток нашої сфери. Можливо, якийсь лист або 

звернення. 
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре.  Там у нас є в цьому… в рішенні питання… 

ми там звертаємося до Комітету з питань бюджету і Кабміну. Подивіться і 

зараз  подивимося цей проект. 

Будь ласка, хто ще з членів комітету? 

 

САЛАДУХА О.В. Андрій Анатолійович, я можу сказати слово.  

Дякую за надану можливість. Вітаю всіх!  І хочу сказати... 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так, будь ласка.  

 

САЛАДУХА О.В. Чутно мене?  Дякую. Дякую за те, що надали слово. 

Хочу всіх привітати. Хочу сказати, що ми збиралися депутатським корпусом 

зі спортивною спільнотою, обговорювали ті питання, які є, і, в принципі, на 

тлі успішного виступу олімпійської і паралімпійської збірної, я думаю, що 

доречно буде звернутися і попросити, щоб нам в умовах, в яких ми зараз є, 

трішки збільшити наші видатки. Тому тут підтримую Жана Венсановича і 

Юрія Музику, тому давайте підтримаємо це. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ясно. Хто ще? 

 

МОКАН В.І. Якщо можна, Андрій Анатолійович. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Да, Василь Іванович, будь ласка. 

 

МОКАН В.І. Дякую.  

Колеги, підтримую з приводу напрямку по спорту. Зрозуміло, що 

коштів… ріжуть бюджет у багатьох міністерствах. Але погоджуюся з 

попередніми двома доповідачами абсолютно.  
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Хотів би, якщо можна, також ще по напрямку молодіжної політики і 

утвердження ідентичності уточнити у пана Юрія, якщо можливо. 79,5 

мільйона гривень, які виділяються, ви сказали, що це достатньо, щоб 

реалізовувати державну політику. Мається на увазі виключно конкурс 

проєктів і рух в цьому напрямку чи ще якісь додаткові заходи, і чи варто 

пробувати подавати правки про якесь там мінімальне збільшення цієї суми? 

За вашими розрахунками, зважаючи, що була сприйнята Державна соціальна 

цільова програма по утвердженню ідентичності, яка передбачає збільшення 

видатків держави, якщо можна, відповідь. 

 

МУЗИКА Ю.Л. Дякую за запитання.  

Дійсно, видатки по програмам ідентичності та молоді визначені в 

межах державної цільової програми. Тобто ми вже передбачили ці кошти, в 

тому числі збільшення видатків на утвердження ідентичності, і на конкурс, і 

на загальні заходи проведення в межах тих загальнодержавних заходів, які 

проводить міністерство. На конкурс проєктів на ідентичність на наступний 

рік передбачено 9 мільйонів гривень, це обсяг, який був закладений у 

державну цільову програму, і на реалізацію заходів – понад 15 мільйонів 

гривень. У 2024 році було 13. 

 

МОКАН В.І. Зрозумів, дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. Дякую, Василь Іванович. Хто ще, колеги?  

Добре, якщо немає більше бажаючих у нас членів комітету, то я хотів 

би надати слово по 2 хвилині, якщо можна, сказати свою думку і думку 

міністерства з цього приводу. Значить, будь ласка, заступник міністра 

фінансів Роман Володимирович Єрмоличев. 

 

ЄРМОЛИЧЕВ Р.В. Дякую. 
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Шановні народні депутати, Юрій дійсно озвучив основні параметри. Я 

розумію про те, що, можливо, відповідно на сферу і мало коштів, і розумію, 

що потреби вони в кожній сфері великі, але, дійсно, треба розуміти, в яких 

умовах ми живемо і в якій пріоритетності ми живемо. Я хочу просто дещо 

озвучити цифри, небагато цифр. Коротко, що ми маємо на сьогодні. 

Ми маємо на сьогодні в цілому по країні 2 трильйони доходів, 

всередині країни у нас збирається 2 трильйони доходів. Все! І ці саме 2 

трильйони вони йдуть повністю на сектор безпеки і оборони. Всі інші сфери, 

а їх які заплановані в бюджеті на 2025 рік, а це плюс ще 1 трильйон 600 

мільярдів гривень, у нас немає навіть ресурсу, щоб це фінансувати. Тобто це 

все той ресурс, який, вибачте, Україна ходить з протягнутою рукою до наших 

міжнародних партнерів, до американців (ви ж бачите уже тенденцію до 

співпраці з американцями і всім іншим), де ми як країна просимо в них 

кошти, а профінансуйте нам ще інші витрати, крім сектору безпеки і 

оборони, бо сектор безпеки і оборони вони принципово не фінансують.  

І виходить так, яке джерело фінансування цих всіх витрат? Це або 

зовнішні, або внутрішні запозичення. У нас на сьогодні уже доходить до 8 

трильйонів взагалі боргу країни. 8 трильйонів, уявіть гіпотетично, борг 

України, і це той борг, який буде віддаватися, як наші опозиційні сили 

говорять, дітьми, онуками і всіма іншими. Тобто по факту реально немає 

грошей в країні. Люди виїжджають, економіка стає, Росія розбиває всі 

енергетичні об'єкти і все інше. 

Тому я... Ви можете, звичайно, ми будемо дискутувати вже в 

бюджетному комітеті, виходячи з ваших пропозицій, це ваше право, 

звичайно, народних депутатів  піднімати і збільшувати видатки, пропонувати 

збільшувати видатки на ті, інші цілі. Але, зрозуміло,  ми б хотіли цю... якісь 

пропозиції збалансовані, тобто ви або пропонуєте тоді якісь доходи, або 

джерело якесь покриття цих витрат. Ну,  і,  звичайно, виходячи з тих наданих 

ваших пропозицій, ми подивимося, що дійсно можна врахувати і чи буде під 

це джерело відповідно покриття видатків. 
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Дуже дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Роман Володимирович,  дякую вам. 

Я,  до  речі,  як людина,  яка трошки знає ситуацію,  що твориться в 

тому числі з війною, я вас підтримую. Більше того, я вважаю, що ви все 

правильно говорите, і нам треба брати це, ну, як кажуть, ну,  брати як 

приклад того, що як треба зараз його формувати цей бюджет. Але моя порада 

вам як досвідченого політика вже п'яти скликань, якщо ви заступник 

міністра, то ви будьте ним, не треба розказувати, що якийсь там про щось 

говорить. Не треба ці зсилки, тим більше, що голова комітету, де ви присутні, 

він якраз відноситься до політичної сили,  яка не за нашого, як кажуть, 

бажання опинилася в опозиції, а тому що у нас дуже велика партія 

створилася, яка зробила монобільшість. Так що тут, будь ласка, робіть 

поправку на вітер. І тим більше що я вам приведу кучу прикладів, коли  

правляча партія і фракція говорить про те, що діти, онуки і всі будуть 

віддавати,  це вони так кажуть,  а не ми. Значить,  ви трошки досвідчений... 

 

ЄРМОЛИЧЕВ Р.В. Дивіться,  я перепрошую. Я не хотів чесно... 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  ...(Не чути) ви знаєте як,  а всі інші, вони там трошки 

вчаться, а деякі не вчаться. От  члени  нашого комітету,  вони,  як правило, 

вчаться і беруть все добре, а там багато тих людей, які, на жаль, беруть 

погане,  наслідки політичної історії нашої країни. Дякую. 

Колеги,  Микола Валерійович... 

 

_______________. Андрій Анатолійович! 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Будь ласка, це Державний фонд сприяння 

молодіжному... А,  Георгій Георгійович,  будь ласка, да,  Георгій 

Георгійович. Будь ласка. 
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МАЗУРАШУ Г.Г. Да,  ну, я міг і пізніше. Але дякую, якщо надали  

слово. Реагую просто. В принципі, розуміючи, в яких умовах ми живемо, то 

якраз і так на паузі, підтримуючи, звісно, що і слова Жана Венсановича, і 

Ольги Валеріївни, і Василя Івановича, зрозуміло, що нам треба робити 

залежне від нас і можливе, звертатися, просити, але, звісно, що діє принцип, 

що найбільш дієвими можуть бути пропозиції, якщо вони підкріплені і 

пропозиціями, де взяти ці кошти, це зрозуміло, і це десь прозвучало від 

представника Мінфіну. 

Я просто хочу звернути увагу, що в нас, ми роками уже звертаємося, 

ну, і законодавчі ініціативи відповідні, і листування, і тому подібне, щодо, 

наприклад, зменшення апетитів деяких там наглядових рад, в держсекторі я 

маю на увазі, в держсекторі є зарплати по мільйону і більше, і сотні тисяч  і 

тому подібне, тобто от тут важливо було би, щоби теж Міністерство 

фінансів, яке чудово розуміє, наскільки у нас великий дефіцит бюджету на 

сектор оборони передусім, що нас цікавить, щоб вони активнішу позицію 

займали і підтримували такі пропозиції, тому що неодноразові законодавчі 

ініціативи і інші були, і поправки, і тому подібне.  

І цього року так само я би пропонував, щоби вони як і міністерство, яке 

розуміє, які великі потреби у нас є на сектор… на утримання армії, щоб вони 

підтримали якраз, щоб ми обмежили максимально зарплати в держсекторі, 

тому що вони є аморальними в багатьох випадках. Оце велике прохання, 

щоби підтримати, і це тоді ми зможемо отримати тут кошти плюс.  

І крім цього, я би хотів звернути увагу так само Міністерства                

фінансів, що в тому величезному дефіциті бюджету, який є на армію, є і ті, 

вибачте, зараз уже військові говорять у публічній площині про те, що 

офіційно є там біля 80 тисяч справ щодо самовільного залишення частин, 

щодо дезертирства, а оцінюють, що в районі 200 тисяч є таких. Тобто щоб 

вони так само зі свого боку акцентували увагу, що оті безбашені 

тецекашники, які заганяють людей з економіки, переводять тих, які не 
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спроможні воювати, в армію, збільшуючи дефіцит коштів на армію і 

зменшуючи надходження в бюджет, тому що вони забирають їх з економіки. 

Щоб вони теж свою активну позицію проявляли і говорили, що так не можна 

робити, нам треба досягати максимально можливої ефективності у 

протистоянні ворогу, а не займатися тим, що для кількості, там для кількості, 

там для кількості, а в результаті ми маємо величезні проблеми і на фронті, і 

всередині країни. 

Вибачте за емоції. Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Георгій Георгійович, погоджуюсь з вами. Я хочу вам, 

я не знаю, скільки там у вас ця цифра, де ви її взяли, 200, таке, чи там 80 

тисяч і 8, це трошки не так, але є питання з цього приводу. 

Я вам просто хочу приклад один привести. Сьогодні вночі у нас тут, ми 

ганяли "шахеди", от я звільнився о 10-й з чергування, і я так 12 на 6, 70 

чоловіків от сьогодні у нас тільки, по нашому, да, на безоплатній, на будь-

якій іншій основі у вечірній час бігли, як кажуть, да, від роботи, 

відпрацювали, відстріляли, відслужили і пішли далі. Тобто в нас є й такий 

варіант. Так що не все, як кажуть, сьогодні в грошах криється, хоча без цього 

теж не можна. 

Будь ласка, є в нас, так, у нас Державний фонд сприяння молодіжному 

житловому… Я бачу вас, Микола Валерійович, будь ласка, вам слово. 

 

МАРЧУК М.В. Доброго дня, шановні народні депутати. Доброго дня, 

Андрію Анатолійовичу. Я хочу подякувати вам за можливість бути 

присутнім сьогодні на засіданні Комітету з питань молоді та спорту. І також 

хотів би звернути сьогодні вашу увагу на програму надання пільгового 

довгострокового кредиту молодим сім'ям та одиноким молодим громадянам 

на будівництво та придбання житла. 

Під час активної реалізації даної програми з 2001 року до 2014 року 

вона фінансувалась із загального фонду державного бюджету та за 
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допомогою пільгових кредитів надавала молодим сім'ям можливість 

придбати власне житло. За рахунок цієї активної фази було забезпечено 

житлом близько 8 тисяч сімей. На жаль, сьогодні проблема саме з доступом 

молодих сімей до ринку житла є досить великою та актуальною і без 

підтримки держави сьогодні молоді сім'ї не можуть мати такий відповідний 

доступ. Це впливає і на ситуацію, яка пов'язана з їхнім міграційним настроєм, 

вони шукають кращого життя і знову ж таки можливості жити у власному 

житлі за кордоном. І це однозначно є вкрай негативно на сьогодні, коли 

велика частина молоді намагається виїхати з країни в пошуку відповідно 

такого життя для себе. 

Я хочу звернутися з проханням продовжити фінансування даної 

програми. Держмолодьжитло через головного розпорядника коштів надавало 

такі відповідні пропозиції. І вони виглядали у вигляді 640 мільйонів гривень 

саме для таких цілей: для пільгового молодіжного кредитування молодим 

сім'ям та одиноким молодим громадянам. Дане фінансування дало б 

можливість забезпечити орієнтовно близько 500 сімей такими доступними 

кредитами, і відповідно б вплинуло і на міграційний настрій, також дало б 

можливість кваліфікованих працівників, кваліфікованих фахівців, які є, 

залишити в Україні. Враховуючи, що дана програма має відповідні пільги 

для сімей з дітьми, це покращило б демографічну ситуацію і також дало б 

доступ сім'ям, молодим сім'ям внутрішньо переміщених осіб також за 

допомогою цієї програми придбати власне житло. 

На сьогодні дана програма не фінансується, вона фінансується тільки за 

рахунок коштів міських бюджетів. В 2023 році це було десь близько 125 

мільйонів передбачено, і в 2024 році передбачено за кошти міських бюджетів 

133 мільйони гривень на реалізацію даної програми. І, зрозуміло, цих коштів 

вкрай мало для того, щоб надати якісну допомогу нашим молодим сім'ям, 

яких сьогодні величезна кількість. 

Тому від Держмолодьжитла я хотів би ще раз привернути увагу до 

даної програми, а також запропонувати при розгляді проекту Закону про 
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Державний бюджет на 2025 рік передбачити з загального фонду 

Держбюджету видатки на дану програму в тих межах, в яких було 

запропоновано Держмолодьжитлом, - це 640 мільйонів гривень. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Микола Валерійович. Дякую. 

І у нас ще Світлана Михайлівна присутня, Міністерство розвитку 

громад та територій. Будь ласка, Світлана Михайлівна, вам слово. 

 

СТАРЦЕВА С.М. Дякую. 

Доброго дня, Андрій Анатолійович, шановні народні депутати. Ми 

неодноразово зустрічалися з вами на депутатських слуханнях щодо 

необхідності продовження цієї програми і виділення видатків. І ні в кого не 

виникає сумніву, що повернення молодих людей в Україну, 

працевлаштування і прозора заробітна плата, яка стимулює ті ж податки для 

місцевих бюджетів і прозору заробітну плату поза конвертами, це одне із 

мультиплікаційних ефектів для розвитку відповідних територій. І 

Мінінфраструктури просить вас підтримати внесення змін до пропозицій 

Державного бюджету на 2025 рік щодо включення видатків на цю програму в 

розмірі 640,9 мільйона гривень.  

Більше на обґрунтуванні не буду зупинятися, бо пан Микола 

Валерійович зупинився все ґрунтовно, тому Мінінфраструктури просить 

підтримати і надати пропозицію все ж таки включити ці видатки до 

Державного бюджету 2025 року.  

Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ.  Колеги, у кого ще є, будь ласка, що додати? В кого, 

чи є.  

Якщо немає, то я хотів би звернути вашу увагу на проект рішення, 

подивіться, будь ласка. У нас там є, раз, два… два пункти основні. Ми 

підтримуємо пропозиції щодо збільшення в проекті Закону України про 
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Державний бюджет, поданого Кабінетом Міністрів, обсяг видатків із 

загального фонду бюджету із внесенням відповідних змін. Ми все внесли, 

якраз вписано все, що ви пропонуєте, заздалегідь ми попрацювали, 

секретаріат це зробив.  

Збільшити видатки Міністерства молоді і спорту України. Тут у нас є 

підпункт перший, дивіться. Далі. Збільшити видатки розвитку за кодом 

таким-то, це керівництво та управління у сфері молоді. Збільшення видатків 

за кодом науково і науково-технічна сфера. Далі, розвиток спорту серед осіб 

з інвалідністю та фізкультурно-спортивної реабілітації, збільшити видатки за 

кодом таким-то. І далі йдуть у нас ще збільшення – підготовка і участь 

національних збірних команд  і паралімпійських, і олімпійських, так. Далі, 

збільшити видатки за кодом розвиток фізичної культури і спорту вищих 

досягнень та резервного спорту, фінансова підтримка громадських об'єднань 

фізкультурно-спортивної спрямованості і... тобто по всіх напрямках,  якими 

сьогодні комітет опікується і створений, і має свою функцію щодо спорту, 

якраз ми все це тут і внесли.  

І  додатку 4 повернення  кредитів до  державного бюджету України та 

розподіл надання кредитів з державного бюджету  передбачити ... (Не чути)    

бюджетної програми Міністерства розвитку громад і територій України.  

І пункт основний. Направити рішення комітету до Комітету Верховної 

Ради України з  питань бюджету та Кабінету Міністрів України. 

Колеги, хто за цей... хто за те, щоби цей проект взяти за основу і 

відправити його в Комітет бюджету і до Кабінету Міністрів, прошу 

голосувати.   

Хто – за? Кожем'якін – за. 

 

БЕЛЕНЮК Ж.В. Беленюк – за. 

 

САЛАДУХА О.В. За. Саладуха. 
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Шість.  

Дякую вам. Рішення прийнято.  

І переходимо до розгляду другого питання. Проект Закону про 

внесення зміни до статті 43 Закону України "Про фізичну культуру і спорт" 

щодо впорядкування надання відпустки для підготовки та участі в 

спортивних змаганнях. Значить, номер такий-то, це Кабінет Міністрів 

ініціатор.  

Будь ласка, у нас, так, Матвій Вікторович передав всі виступи. Будь 

ласка, Юрій Леонідович, вам слово. 

 

МУЗИКА Ю.Л.  Дякую,  Андрій Анатолійович. 

Шановні народні депутати, на ваш розгляд подається проект  Закону 

про внесення зміни в Закон України "Про фізичну культуру і спорт". 

Зазначений проект закону розроблений на виконання вже до цього 

прийнятого  Закону про внесення зміни до деяких законодавчих актів щодо 

впорядкування надання відпусток, а також інших питань, якими були внесені  

зміни в низку нормативно-правових актів, зокрема Кодексу законів про 

працю та Закон України  "Про  відпустки",  яким визначено, що тривалість,  

порядок, умови надання та оплати відпусток для підготовки і участі  у 

спортивних змаганнях визначається трудовим або іншими колективними 

договорами. Саме на виконання цієї норми Міністерством молоді і спорту 

був розроблений цей проект закону і внесений через Кабінет Міністрів  на 

розгляд парламенту. Тому ми приводимо закон у відповідність до вже 

прийнятих нормативно-правових актів.  

Також в процесі підготовки і опрацювання цього проекту закону ми 

дійшли висновку, що доцільно також доповнити статтю 43 проекту цього 

нашого закону, що ця відпустка надається не тільки спортсменам, а також 

спортивним суддям для участі в всеукраїнських та міжнародних спортивних 

змаганнях. І так само така відпустка тривалість її та умови оплати 

визначається колективним або трудовим договором. Пропоную... 
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ГОЛОВУЮЧИЙ.  Дякую, Юрій Леонідович. Зрозуміло. 

Георгій Георгійович, ви співдоповідач, будь ласка. 

 

МАЗУРАШУ Г.Г. Не буду повторювати те, що вже Юрій Леонідович 

сказав. Це історія, я пам'ятаю, коли ухвалювалися відповідні зміни 

законодавчі і нас, на жаль, тоді як комітет не почули. Більше того, була така 

трішечки колізія, коли Михайло Михайлович Цимбалюк, будучи 

доповідачем, десь там отримавши трішечки фальшивий пас від колеги, 

озвучив з трибуни Верховної Ради те, що не відповідало дійсності. І він тоді 

сказав, що буде докладати зусиль для того, щоб виправити ситуацію. Тому 

що справді це нелогічно, коли виключно трудовими колективами 

вирішується питання надання відпусток для підготовки до участі в офіційних 

національних і міжнародних змаганнях. Дякуємо, да, я думаю, що він теж 

доклав в цьому зусиль, в тому, щоб такі зміни потенційні відбулися, які би 

виправили частково цю  помилку, на нашу думку. Ми тоді зазначали і 

Міністерство молоді і спорту, і наш комітет виступали проти регулювання 

тривалості порядку умов надання та оплати відпусток для підготовки до 

участі в спортивних змаганнях колективного договору. І що, не почули нас, 

да.  

Ми розглядали це питання на засіданні спільному підкомітеті 18 

вересня і так само ми висловилися за те, щоб спробувати через цю 

законодавчу ініціативу скоригувати, виправити цю ситуацію для того, щоб 

хоча би члени збірної команди України, тобто офіційні… які входять до 

складу збірної команди України, щоб регулювання надання відпусток 

відбувалося на рівні… визначалося Кабінетом Міністрів України. Тобто 

повернути, скажімо так, статус-кво, як було до цього, хоча б для членів 

збірних команд України.  

Можливо, ще там актуально було би передбачити, коли йдеться про 

участь у змаганнях, заходах, які входять до календарного плану, хоча  є 
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моменти, що, можливо, там таке поняття найближчим часом десь зникне, 

можливо, з наших офіційних цих формулювань, тому, можливо, там просто 

для того, щоб перевести для членів збірних команд України вирішення цього 

питання на рівні Кабінету Міністрів України. А для інших уже спортсменів 

хай буде там передовим та/або колективним договором, як там передбачено.   

Тобто враховуючи це, пропонується рекомендувати Верховній Раді 

України прийняти проект закону названий за основу з урахуванням 

пропозицій комітету відповідно до частини першої статті 116 Регламенту 

Верховної Ради України. Така ситуація.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Георгій Георгійович.  

Колеги, немає заперечень, якщо, в принципі, тут все зрозуміло. 

Значить, і Георгій Георгійович, і Юрій Леонідович чітко пояснили, що це, як 

кажуть, внесення змін і доповнень до закону і приведення його до норм, які 

повинні діяти сьогодні.  

І якщо немає заперечень, то у нас є такий проект рішення.  

Рекомендувати Верховній Раді України за результатами розгляду в 

першому читанні проект Закону про внесення змін до статті 43 Закону 

України "Про фізичну культуру і спорт" щодо впорядкування надання 

відпустки для підготовки та участі в спортивних змаганнях прийняти за 

основу з урахуванням пропозицій комітету, як сказав Георгій Георгійович.  І, 

значить, визначити доповідачем голову комітету.  

Якщо немає заперечень, то прошу голосувати. Хто – за? 

 

БЕЛЕНЮК Ж.В.  Беленюк ...(Не чути)  

  

БОРЗОВА І.Н. Борзова – за.  

 

САЛАДУХА О.В. За.  
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Бачу. Дякую.   

Хто – проти? Утримався? Немає таких. Рішення прийнято.  Дякую.  

Колеги, у нас третє питання: про підсумки участі Національної збірної 

України в 33-х Олімпійських іграх. Давайте, напевно, Юрій Леонідович, 

давайте коротко ви, так як міністр молоді і спорту, а потім у нас хто 

представляє Національний олімпійський комітет, і будемо приймати 

рішення.  

Будь ласка. 

 

МУЗИКА Ю.Л. Дякую, Андрій Анатолійович.  

Шановні народні депутати, щодо виступу української збірної на 

ХХХІІІ Олімпійських іграх Париж - 2024. Ігри відбулися з 26 липня по 11 

серпня, загалом прийняло участь понад 10,5 тисяч спортсменів з 206 країн 

світу. Українськими спортсменами було здобуто 124 ліцензії в 24 видах 

спорту. Загалом наша команда складалася з 140 спортсменів, які змагалися в 

26 видах спорту.  15 спортсменів здобули 11 нагород, з них 3 – золотих, 5 – 

срібних і 4 – бронзових. Результат участі України на ХХХІІІ літніх 

Олімпійських іграх за кількістю золотих медалей став найкращим за останні 

12 років. Загалом в неофіційному заліку Україна посіла 22 місце за кількістю 

золотих нагород та увійшла до двадцятки за кількістю здобутих нагород, 

зайнявши 17 місце серед 206 країн світу.  

Підготовка до участі в Олімпійських іграх проходила у важких умовах. 

Внаслідок епідемії COVID-19 був скорочений олімпійський цикл на 1 рік. І 

самим надзвичайним викликом  була повномасштабна агресія Росії, що 

змусила нас, українських спортсменів, шукати безпечні місця для підготовки 

і особливо на початку збройної агресії. Наших спортсменів прийняли понад 

40 країн, надавали можливість там готуватися, в тому числі за кошти 

приймаючих сторін.  

З метою забезпечення ефективної підготовки Мінмолодьспортом, 

Національним олімпійським комітетом, федераціями протягом олімпійського 
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циклу були забезпечені в повному обсязі всі організаційно-практичні заходи 

для підготовки до ігор. Було профінансовано всі необхідні учбово-

тренувальні збори, придбання всього обладнання, інвентарю, забезпечена в 

повному обсязі участь в іграх.  

За здобуті призові місця і медалі на Олімпійських іграх виплачені 

винагороди спортсменам і тренерам в повному обсязі. Також  Кабінетом 

Міністрів прийнято постанову про деякі питання заохочення спортсменів та 

їх тренерів за  результатами ХХХІІІ Олімпійських ігор, які передбачають 

фінансові винагороди спортсменам, які зайняли 4-6 місця на Олімпійських 

іграх, зокрема, це за 4 місце – 250  тисяч гривень, за 5 – 200 і за 6 – 150  тисяч 

гривень. Виплати  вже почалися, нещодавно підписані перші накази, тому ми 

виконуємо свої фінансові зобов'язання. 

Також я б хотів зазначити, що участь в Олімпійських іграх 

супроводжувала потужна інформаційна кампанія. В місті Париж за 

підтримки уряду Французької Республіки  був організований український дім 

"Volia Space", який виконував функцію культурного та медійного 

представництва України на іграх, надаючи спортсменам можливість  

відкрито говорити про війну, не побоюючись зауважень з боку організаторів 

ігор.  

Метою створення "Volia Space" була підтримка не лише українських 

спортсменів, а й привернення уваги міжнародної спільноти до війни в 

Україні. Він слугував місцем зустрічі українських спортсменів, культурних 

діячів, дипломатів, урядовців, демонструючи, що Україна здатна не лише 

боротися, але й запропонувати світу культурну і спортивну сферу. Роботу  

"Volia Space" висвітлювали понад 600 журналістів, а матеріали до нього 

переглянули понад 105 мільйонів осіб, дві третини з них – це закордонні 

перегляди. Слід зауважити, що організація  цього простору була здійснена 

без використання бюджетних коштів. 

Дякую. 
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Юрій Леонідович, дякую вам за інформацію.  

Будь ласка, Національний олімпійський комітет хто представляє? 

Сьогодні ніхто не представляє.  

Добре. Тоді нам і так Юрій Леонідович всю інформацію надав. 

Головне, що інформація чітко… ми все бачили більш-менш, як відбувалися 

події, а те, що вже відбувається поза …(Не чути) виплати і заохочення, і 

нагороди, і увага, і на всякий випадок повага до людей до всіх, до призерів, 

не призерів, тих, хто отримав нагороду чи ні, привітання, навіть пожимання 

руки необхідне десь, треба це зробити, а не тікати від тих, хто з медалями і не 

потиснути руку, це ганьба.  Тому я вважаю, що є питання, які треба було б 

ще вивчити, Юрій Леонідович, вам у міністерстві разом з МОК. 

 

МУЗИКА Ю.Л. Добре, дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Не давати привід народним депутатам, в тому числі і 

спортсменам, говорити і думати погане, і говорити погане про тих, і думати, 

хто не поважає спортсменів і нагороди, які вони привозять до країни під час 

війни. Добре? 

 

МУЗИКА Ю.Л. Добре. Дякую.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Колеги, є рішення з цього приводу. Воно у вас перед 

очами, будь ласка, подивіться. Головне тут, що ми рекомендуємо 

Міністерству молоді і спорту, Олімпійському комітету зробити висновки і 

підготуватися до наступних стартів, які будуть на ХХХІV Олімпійських іграх 

у 2028 році Лос-Анжелесі. Там визначити пріоритетні види спорту 2025-2028 

роки, потім разом з обласними організаціями, державними адміністраціями 

вжити заходів щодо організації роботи з підготовки і таке інше. І ми це 

рішення направляємо… І про виконання цього рішення ми просимо 

проінформувати Комітет з питань молоді і спорту до 1 травня 2025 року. 
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Якщо ми ще будемо з вами працювати, то це, звичайно, проінформувати цей 

склад комітету, якщо ні, то для тих, хто прийде після нас.  

П'яте. Направити рішення комітету до Кабінету Міністрів, 

Міністерству молоді і Національному олімпійському комітету.  

Хто за те, щоб цей проект рішення прийняти, прошу голосувати. 

Кожем'якін – за. 

 

БЕЛЕНЮК Ж.В. Беленюк – за. 

 

БОРЗОВА І.Н. Борзова – за. 

 

САЛАДУХА О.В. За – Саладуха. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Шість, бачу. Проти? Утримався? Немає таких у нас. 

Рішення прийнято.  

Переходимо до питання номер 4. Питання номер 4, останнє у нас 

питання в сьогоднішньому засіданні,  це питання, пов'язане з підготовкою 

національної збірної команди України до XII Всесвітніх ігор.  

Юрій Леонідович, будь ласка, коротко тут, а потім ще Іллю 

Миколайовича заслухаємо. Будь ласка. 

 

МУЗИКА Ю.Л.  Коротко. …(Не чути) 25-го року в місті Ченду (Китай) 

будуть проходити XII Всесвітні ігри. У зазначених змаганнях планують взяти 

участь близько 3,5 тисяч спортсменів більше ніж із ста країн світу та буде 

розіграно 262 комплекти винагород з  41 виду спорту. До програми XII 

Всесвітніх ігор включені нові види спорту, це: боротьба самбо, черліденг та 

веслування на човнах "Дракон", в якій потенційно Україна розраховує на 

здобуття медалей. 

Збірна команда України планує участь у 16 неолімпійських видах 

спорту та 4 олімпійських видах спорту та має здобути орієнтовно 80 ліцензій 
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на участь у Всесвітніх іграх. Починаючи з 2023 року, розпочалося здобуття 

спортсменами ліцензій на участь. Станом на зараз здобуто 15 ліцензій з семи 

видів спорту, це: карате, пауерліфтинг, ушу, таїландський бокс, стрибки на 

батуті, черліденг та спортивна акробатика. 

У державному бюджеті на 2025 рік на підготовку та участь 

національної збірної забезпечені в повному обсязі кошти, в обсязі 170 

мільйонів гривень. Водночас є проблемне питання щодо капітальних 

видатків. На жаль, зараз вони скорочені і на наступний рік нам не вистачає 22 

мільйони для придбання обладнання та інвентарю для підготовки 

безпосередньо до Всесвітніх ігор наших спортсменів. В принципі, всі інші 

питання щодо підготовки закриваються, наші спортсмени приймають участь 

у ліцензійних змаганнях. І ми розраховуємо на гідну участь у цих 

міжнародних змаганнях. 

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую,  Юрій Леонідович.  

Будь ласка, президент Спортивного комітету України Ілля 

Миколайович Шевляк. 

 

ШЕВЛЯК І.М. Шановний Андрію Анатолійовичу, шановні народні 

депутати, шановні учасники засідання, три короткі пропозиції, точніше, 

прохання і до народних депутатів, і профільного міністерства. 

Перше. Підтримати ініціативу збільшення винагород для спортсменів 

за результатами участі у Всесвітніх іграх. На даний момент золото – 480 

тисяч гривень, раніше це була прив'язка до курсу долара, плюс/мінус 20 

тисяч доларів. Тому пропозиція: плюс/мінус вийти на ті ж самі параметри – 

800 тисяч гривень за золото, а 400 тисяч гривень за срібло і… 650 – за срібло 

і 400 тисяч – за бронзу. 

Насправді важкі, звичайно, питання в умовах війни збільшення 

видатків, але насправді ціна таких змін внесення до відповідної постанови 
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уряду буде складати плюс/мінус 5-7 мільйонів гривень. Так, це немалі гроші, 

але з іншого боку в контексті мотивації для українських спортсменів на 

топовому турнірі з Всесвітніх ігор, і знову ж таки в еквіваленті 

пропорційного відношення з винагородами з Олімпійських ігор, мені 

здається, це було б дуже правильно, враховуючи й успішні виступи 

національної збірної. На крайніх Всесвітніх іграх Україна посіла третє місце, 

а на попередніх у Вроцлаві – п'яте місце. 

Тому в умовах, знову ж таки війни і підняття українського прапора, 

мені здається, було б дуже правильно створити додаткову мотивацію для 

наших спортсменів. Дуже просив би підтримати. 

Друге питання стосується саме місця проведення Всесвітніх ігор, це 

Китай. І ми вже сьогодні розуміли, що це є проблема. По-перше, вона 

пов'язана з тим, що вже відбуваються дискусії, навіть є певна реєстрація 

російських спортсменів під нейтральним прапором. Тому наша пропозиція: 

об'єднати максимально зусилля міністерства і всіх спортивних організацій, в 

тому числі Міністерства закордонних справ, максимально сприяти тому, аби 

не допустити представників країн-агресорів, – мова йде і про росіян, але 

також і білорусів, – до участі у Всесвітніх іграх. Нам вдалося спільно з 

міністерством на крайніх іграх не допустити ні росіян, ні білорусів до 

виступів у жодному виді спорту. Зараз буде проблемніше. Але треба 

включатися і максимально рухати цю справу. 

І нарешті третя історія, пов'язана з широкою інформаційною 

кампанією, ми повинні використати важкий майданчик в Китаї. Але знову ж 

таки для максимального інформування світової спортивної спільноти про те, 

що відбувається в Україні і про ціну цієї війни для українського спорту, 

реалізуючи різні проєкти, представляючи і створюючи майданчики для 

роботи і спортсменів, і дипломатів, і залучаючи відповідних амбасадорів, 

спортивних зірок з різних видів спорту. 

Дякую за увагу. Прошу підтримати.  
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую, Ілля Миколайович. Ми будемо сподіватись, 

що до тієї дати, коли там буде проводитись цей захід, вже якісь по війні 

питання будуть вирішені, ми сподіваємось. Це раз.  

Друге. У нас є рішення, у вас всіх, колеги, проект рішення, будь ласка,  

подивіться. Ми інформуємо Міністерство молоді і спорту з цього приводу. 

Ми враховуємо важливість цієї спортивної події і рекомендуємо 

Міністерству ... (Не чути) України ... (Не чути) видатки державного бюджету 

України. Ми просимо  виконання цього рішення проінформувати Комітет з 

питань молоді і спорту до 1 грудня 2024 року, тобто цього року. І 

направляємо рішення комітету до Кабінету Міністрів України, в 

Міністерство молоді і спорту, в Міністерство культури та стратегічних 

комунікацій і Спортивного комітету України.  

Хто за це рішення, прошу голосувати. Хто – за?   

Кожем'якін – за.  

 

БЕЛЕНЮК Ж.В. Беленюк …(Не чути)  

 

САЛАДУХА О.В. Саладуха  –  за.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так, бачу 6 членів комітету за. Проти? Утримався? 

Нема. Рішення прийнято.  

Колеги, я перед тим, як закрити комітет, завершити роботу його, 

оголосити про це, хотів би надати слово пані Ірині. Пані Ірина хоче зробити 

оголошення щодо наступного тижня.  

Ірина Наумівна, чути мене? Нема зв'язку, да?  

 

МОКАН В.І. Може, поки вона вийде на зв'язок, я також коротко, якщо 

дозволите. 
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Так, Василь Іванович, я хотів зараз вам дати слово. 

Будь ласка, вам слово. 

 

МОКАН В.І. Я хотів, колеги, вам нагадати, що є лист з приводу премій 

молоді з пріоритетом на захист Батьківщини. І хочу звернути увагу, що до 4 

жовтня нам потрібно визначитися з кандидатурами. Усім прийшов перелік 

поданих кандидатур, і прохання дати офіційні відповіді на ці листи.  

І звертаю увагу, що - дякую всім за проголосовані зміни до нашої 

постанови, - цього року ми вибираємо не 10, а 20 кандидатур. Тому прохання 

до 4 числа в секретаріат надати ваші оцінки цих кандидатур, для того щоб ми 

могли сформувати рейтинг і визначити переможців цієї премії. 

Дякую. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Давайте, Василь Іванович, зробимо це швидко, тому 

що сьогодні у нас четвер, давайте до понеділка. Четверте – це вже буде 

п'ятниця, да? 

 

МОКАН В.І. П'ятниця. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Давайте хоча би до середи визначимося. Даю 

доручення секретаріату, щоб ви з цього приводу з членами комітету активно 

попрацювали. Це раз. 

І друге. Василь Іванович, а по 2 жовтню у вас інформація… 

 

МОКАН В.І. Ну, я чув, що має проводитися якийсь захід, але нехай 

Ірина Наумівна скаже про нього. Я, чесно кажучи, деталей не знаю. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. Ірина Наумівна у нас не на зв'язку. 

Юрій Анатолійович, будь ласка, оголосіть у нас інформацію щодо 

заходів 2 жовтня. 
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МОЛОКАНОВ Ю.А. Доброго дня, шановний Андрій Анатолійович, 

члени комітету. У нас 2 жовтня відбудуться комітетські слухання по спорту 

ветеранів війни. Вони відбудуться у центрі "Освіторія", де ми проводили 

слухання по антидопінгу. Ми запрошуємо всіх членів комітету, у нас буде 

багато учасників і спортсменів-ветеранів війни. Тому всіх запрошуємо взяти 

участь в цих слуханнях. Вони мають бути дуже цікавими, ну, і це дуже 

важливе питання.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. 2 жовтня о 12 годині початок.  

 

МОЛОКАНОВ Ю.А. О 12 годині, так.  

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. Колеги, ви почули, будь ласка, якщо є 

можливість, то прийміть участь. У будь-якому випадку це дуже важливо для 

нас зараз, і це головне, чим буде опікуватися комітет на найближчі, вибачте, 

10-20 років, Комітет спорту і молоді, це ветеранами і тими, хто пройшов цю 

війну, і їх реабілітацією.  

Якщо немає заперечень і більше питань, і пропозицій, то я оголошую 

засідання комітету закритим. Дякую вам, всім запрошеним і гостям за 

роботу, і всім членам комітету бажаю успіху. Бережіть себе і слава Україні! 

До побачення.   


